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SEDLČANY Zahradní slavnost 
má ve 2. ZŠ Propojení dlou-
holetou tradici, ale v úterý 20. 
června měla ještě význam-
nější nádech než v minulosti, 
vždyť byla spojená s oslavou 
třiceti let školy. Není proto 
divu, že i v upravené sklad-
bě, která je jinak hymnou 
místních žáků, bylo zmíněno, 

že škola je kráskou, slavící 
svoje třicáté narozeniny.

Generace navazuje 
na generaci

Zahradní slavnost za-
hájil ředitel školy Jaroslav 
Nádvorník, a jak jinak než 
v humorném duchu. Pochvá-
lil oba žáky – moderátory 

KAMÝK NAD VLTAVOU Jaho-
dy, kváskový chléb, maso 
a klobásky, čerstvý včelí 
med, rukodělné výrobky 
z papíru i ze dřeva včetně 
budek pro ptactvo – to vše 
bylo k mání na sousedském 
trhu, který se konal v Ka-
mýku nad Vltavou v sobotu 
o svatém Janu.

Opět zde byla přátelská 
atmosféra, kupující si za léta 
novodobých kamýckých 

zahradní 
traktory
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Příbram 
Dvořákovo nábř. 20,
Chramosty 10
Tel.: 604 761 657

N EC H VA L I C E  Po s l e d n í 
červnová sobota patřila 
v Nechvalicích druhému 
ročníku Beerfestu. Stejně 
jako tomu bylo minulý rok, 
také letos začal den turna-
jem v nohejbalu o pohár 
starosty, který se osobně 
postavil v jednom z týmů 
domácích – ty byly dva, 
dalších šest týmů postavili 

VOJKOV V Minarticích se 
již naplno pracuje na re-
kons t rukc i  veřejného 
osvětlení, kterou provádí 
společnost KRYLL elekt-
ro z Obecnice u Příbrami. 
„Tato společnost byla vybrá-

na z důvodu svých dlouho-

letých zkušeností v oboru 

elektroinstalací. Jejich na-

bídka byla rovněž cenově 

konkurenceschopná,“ uvá-
dí vojkovský starosta Fran-
tišek Baťha.

Rekonstrukce zahrnuje 
přeložení stávajícího ve-
dení pod zem, instalaci no-
vých stožárů, lamp a rozva-
děče. „Místní obyvatelé mají 

ztížený přístup ke svým 

nemovitostem, ale chápou, 

že je to potřebné udělat. 

Se společností KRYLL se 

snažíme vždy zajistit ně-

jaký přístup k jejich obydlí 

i najít řešení vývozu odpa-

dů,“ popisuje strasti stavby 
starosta. „Po rekonstrukci 

zmizí ošklivé betonové 

sloupy včetně nadzemního 

vedení a tím se zlepší i pro-

středí. Osazením LED světly 

dojde k výraznému snížení 

nákladů za elektřinu a lep-

šímu osvětlení. Věříme, že 

to místní obyvatelé přijmou 

kladně, tak jako to bylo 

při podobné rekonstrukci 

v místní části obce Bezmíř,“ 
dodává Baťha.           -red-

CHLUM Obec se chystá 
v tomto roce provést několik 
stavebních akcí, které mají 
za cíl zlepšit infrastrukturu 
a vzhled obce. Na minulém 
zasedání zastupitelstva byly 
představeny plány a rozpo-
čty těchto záměrů.

Jedním z nich je rekon-
strukce budovy bývalé pošty. 
„Rekonstrukce střechy na bu-

dově bývalé pošty Chlum č. 

p. 15 je ve stádiu zrodu. Za-

stupitelům budu předkládat 

rozbor možných přístupů 

k rekonstrukci střechy od ar-

chitekta. Rozhodujeme se, co 

vlastně se bude dělat – zda 

vestavba bytů nebo jen nová 

PETROVICE Dlouho oče-
kávaní vítězové participa-
tivního rozpočtu Tvoříme 
Petrovicko jsou konečně 
známi. Rada obce Petrovi-
ce se rozhodla uvést v ži-
vot hned čtyři projekty, 
místo avizovaných třech, 
přičemž ten čtvrtý byl fi -
nančně ponížen, aby se 
celkové náklady projek-
tů vešly do 250 000 Kč. 

Do prvního ročníku se 
přihlásilo šestnáct projek-
tů, z nichž devět soutěži-
lo. Hlasovalo 361 občanů, 
z toho 194 přes internet 
a 167 osobně. 

Nápad na trailové trasy 
Tomáše Měcháčka a jeho 
přátel získal s velkou pře-
vahou 263 hlasů, posezení 
ve venkovní učebně před 
školou, které do soutěže 

přihlásil David Šimeček, 86 
hlasů, projekt na pingpon-
gový stůl do Obděnic, kte-
rý zastupovala za spolek 
pro rozvoj Obděnic Blanka 
Garičová, 76 hlasů a pivní 
sety do zámeckého parku 
v Petrovicích, kde s nápa-
dem přišlo SDH Mezihoří 
v čele s Pavlem Bláhou, 
hlasů 56.

Sabina Motrincová

Škola Propojení je třicetiletá 
kráska, zaznělo na Zahradní 
slavnosti na dvoře školy

a jejich pěkná trika s výraz-
ným logem školy a zároveň 
si posteskl, že jedno téže 
barvy sháněl také, ale v jeho 
velikosti marně. Nakonec se 
mu prý podařilo sehnat po-
třebnou velikost barvy jiné. 
Potom už ale ředitel pokračo-
val ve vážnějším tónu. 

Mraky lidí vydržely 
až do noci, říká Vít 
Zrůbek o Beerfestu

hosté. Nejúspěšnější byli 
nohejbalisté z Obděnic.

P ro g ra m  B e e r f e s t u 
odstartoval v půl čtvrté 
taneční klub Slimka Sedl-
čany, nechyběli ani Páni 
ze Zvěřince. Tím ale shod-
nost s minulým prvním 
ročníkem skončila. Letos 
si návštěvníci užili Tortillu, 

Na trhu se podávala 
i farmářská snídaně

trhů oblíbili své dodavatele 
a probírali s nimi nejrůznější 
témata.

Farmářskou snídani 
prezentoval čerstvý chléb 
s domácí škvarkovou poma-
zánkou a mladou cibulkou. 
Lákavé byly též palačinky 
Mirky Vodrážkové, či ze-
leninové koláče a domácí 
buchty Veroniky Váňové. 
U stánku bylo veselo. Jedna 

V Chlumu 
se bude 
rekonstruovat

Nejvíce hlasů s převahou 
získaly traily

Rekonstrukce veřejného 
osvětlení sníží náklady 
a zlepší životní prostředí

Pokračování na straně 12 Pokračování na straně 4
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PŘÍČOVY Na posledním 
zasedání zastupitelstva 
obce byla projednávána 
oprava havarijního stavu 
dešťové kanalizace v úse-
ku místní komunikace 

od budovy obecního úřa-
du směrem k větrnému 
mlýnu. 

S t aros t a  předs t av i l 
d v ě  c e n ové  n a b í d k y 
od různých firem. Vybrá-

na byla firma Libor Bílek, 
která předložila nejnižší 
cenovou nabídku. Opra-
vu provede za maximální 
cenu 325 810 Kč bez DPH.

-red-

SEDLČANY Rada města 
schválila přijetí dotace 
z rozpočtu Středočeského 
kraje na projekt s názvem 
Sezónní zajištění zaměst-
nanců Turistického infor-
mačního centra Sedlčany. 
Přidělená dotace ve výši 
59 400 Kč bude použita 
na částečně pokrytí před-
pokládaných nákladů 
ve výši 118 800 Kč. Součas-
ně kraj přispěje na další 
projekt Zkvalitnění služeb 
Turistického informační-
ho centra Sedlčany část-

kou 39 500 Kč z celkových 
předpokládaných nákladů 
50 000 Kč.

Sportovní klub ZLOBR 
Sedlčany obdržel od měs-
ta dotaci ve výši 8 000 Kč 
na 25. ročník Siláka měs-
ta Sedlčany v benčpresu 
v rámci slavností Rosa. 
Stejnou částku obdržel 
i Veterán klub Sedlčany 
na úhradu nákladů spoje-
ných s konáním 12. roční-
ku výstavy historických 
vozidel na Rose a výstavu 
Fenomén kotlina.         -red-

PETROVICE Zajištění obsluhy 
rozhledny Kuníček vyřešil 
obecní úřad najmutím stu-
dentů, kteří již loni na roz-
hledně pracovali.

„Oslovili jsme stejné stu-

denty jako loni, protože 

se nám spolupráce s nimi 

osvědčila. Pro studenty je 

to naopak vítaná možnost 

výdělku v místě bydliště,“ 

uvedl petrovický starosta 
Pavel Kubíček. Vyjádřil také 
zájem o provoz rozhledny 

po celý rok bez obsluhy.
„Spousta rozhleden takto 

funguje. Na to ale musíme 

mít souhlas operátorů, kteří 

rozhlednu využívají. Zatím 

se nám bohužel nepodařilo 

sehnat jejich vyjádření. Na in-

ternetu jsem si už před časem 

přečetl několik naštvaných 

komentářů od lidí, kteří roz-

hlednu navštívili v době, kdy 

byla zavřená. Mně osobně 

se to na jiných rozhlednách 

také párkrát stalo, a také mě 

to vždy naštvalo,“ dodal.
Pro letošní rok se rada 

obce shodla na zachování 
stávající otevírací doby a ob-
sluhy rozhledny pomocí 
studentů. Rozhledna je veřej-
nosti přístupná od 1. června 
do 10. září.           -red-

PŘÍBRAM/SEDLČANY Z po-
hledu zdravotní péče je 
pro sedlčanské pacien-
ty důležité, že v červnu 
došlo ke slavnostnímu 
otevření nově vybudova-
ného pavilonu N Oblast-
ní nemocnice v Příbrami. 
Pavilon vyrostl na místě 
původní budovy, která 
musela být zdemolová-

na. Důvodem tohoto kro-
ku byla její konstrukce, 
která neumožnila bez slo-
žitého zásahu přístavbu 
dalšího patra.

„Investice do krajských 

nemocnic považuji za na-

prosto klíčové,“ uvedla 
hejtmanka Petra Pecková. 
„Zvyšování kvality po-

skytované zdravotní péče 

ve Středočeském kraji je 

jednoznačnou prioritou. 

Otevíráme v Příbrami mo-

derní a přívětivý pavilon 

primárně určený pro dětské 

pacienty. Právě oni nesou 

hospitalizaci velmi těžce. 

Hezké prostředí kolem nich 

jim pobyt v nemocnici ales-

poň trochu zpříjemní.“

Nový pavilon N nabí-
zí celkem čtyři nadzemní 
podlaží, ve kterých najdou 
zázemí veškeré dětské obo-

ry a lůžkové oddělení orto-
pedie. Dočasně po dobu 
rekonstrukce sousedního 
pavilonu D2 zde bude sídlit 
i ambulance ORL. Demolič-
ní a stavební práce trvaly 
dva roky. Cena celého díla, 
včetně vnitřního vybavení, 
je 150 miliónů korun. Akce 
je fi nancována Středočes-
kým krajem prostřednic-
tvím úvěru z Evropské in-
vestiční banky.

David Myslikovjan

Také pacientům 
z regionu bude sloužit 
nově vybudovaný 
pavilon nemocnice

MILEŠOV Jedním z bodů 
nedávného jednání zastupi-
telstva obce bylo schválení 
závěrečného účtu hospo-
daření obce za rok 2022. 
Krajský úřad potvrdil, že 
v hospodaření obce nejsou 
žádné nedostatky. 

D ů l e ž i t ý m  k r o ke m 
bylo schválení dodatku 
ke smlouvě o odběru a li-
kvidaci separovaného od-
padu. Obec se dohodla se 

společností AMT na další 
spolupráci, což přispěje 
k lepšímu řízení odpadů 
a ochraně životního pro-
středí. Zastupitelstvo také 
rozhodlo o vyhlášení zámě-
ru pronájmu části pozemku 
pro vybudování zázemí 
půjčovny s vybavením pro 
vodní aktivity. Dále byly 
schváleny smlouvy, doho-
dy a rozpočtová opatření 
týkající se například dodá-

vek pitné vody, zřízení věc-
ného břemene a podpory 
činnosti Klubu Radost.

S t a r o s t a  o b c e  J i ř í 
Vokrouhlík je s výsledky 
zasedání spokojený: „Tato 

rozhodnutí jsou důležitým 

krokem pro rozvoj naší 

obce. Věřím, že přispějí 

ke zlepšení životních pod-

mínek našich občanů a posí-

lení atraktivnosti Milešova.“

-red-

střecha,“ vysvětluje starostka 
obce Jana Pšeničková. „Pod-

le toho potom budeme nebo 

nebudeme žádat o stavební 

povolení a tomu bude od-

povídat i projekt a rozpočet. 

Zatím R. Kubeček na střeše 

vymění pouze prasklé tašky.“

V Chlumu se bude rekonstruovat
Dalším plánovaným 

projektem je zateplení a fa-
sáda bytového domu č.p. 
62, kterou by měla provést 
místní společnost Stavby 
DS za 2 200 000 Kč. Opra-
vu komína ve škole udě-
lá fi rma Barták Sedlčany 
za 235 000 Kč. Firma R. 

Kubečka také opraví stře-
chu a oplechuje komín 
na myslivně v Nalžovicích. 
Posledním plánovaným 
projektem je oprava fasády 
jižního štítu a výstavba nové 
bezbariérové pozinkované 
přístupové rampy na budo-
vě obecního úřadu.        -red-

Rada přijala, ale 
také dávala dotace

Zastupitelstvo podpořilo vybudování zázemí 
půjčovny vybavení pro vodní aktivity

Studenti rozjeli provoz 
rozhledny Kuníček

Bílek opraví dešťovku

REGION Během minulého 
týdne platila výstraha před 
extrémním počasím. Me-
teorologové předpovídali 
bouřky s přívalovými dešti 
a kroupami o velikosti až pět 
centimetrů v průměru. Na-

konec se scénář nenaplnil.
„V uplynulém týdnu bylo 

na Sedlčansku devatenáct 

událostí, z toho v souvislosti 

s počasím jedenáct. Šlo o po-

padané stromy. Konkrétně 

u obcí Týnčany, Ohrada, Ve-

letín, Hrachov, Lavičky, Sedl-

čany, Hostovnice, Voltýřov, 

Sedlec, Klenovice a Velká,“ 

informovala redakci tisková 
mluvčí hasičů Tereza Sýkora 
Fliegerová.    Olga Trachtová 

Hadáčková

Předpověď se nenaplnila, přesto 
měli hasiči napilno

Dokončení ze strany 1
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PRAHA Radní hlavního 
města Prahy schválila 
návrh na přejmenování 
Koněvovy ulice na Harti-
govu. Koněvova ulice tak 
bude nadále pojmenová-
na po sedlčanském rodá-
kovi Karlu Hartigovi, prv-
ním starostovi Žižkova. 
Změna vstoupí v platnost 
od 1. října.

Ulice nesla jméno sovět-
ského maršála Koněvova 
od roku 1947, ale po rus-

kém napadení Ukrajiny se 
začalo diskutovat o jejím 
přejmenování. Ulice dlou-
há přibližně 3,4 kilometru 
prošla v minulosti několika 
přejmenováními. Mezi lety 
1939 až 1945 nesla název 
Brněnská a předtím se jme-
novala Poděbradova. Za-
stupitelé Prahy 3 schválili 
návrh na další přejmeno-
vání již před rokem a nyní 
jej potvrdila rada hlavního 
města.

Karel Hartig, sedlčan-
ský rodák, český vlaste-
nec a stavitel, se v roce 
1876 stal prvním staros-
tou samostatného Žižko-
va, tehdy nazývaného 
Královské Vinohrady I. 
O rok později předložil 
návrh na přejmenování 
obce na Žižkov, který byl 
nakonec přijat. Ulice tak 
nově bude připomínat 
jeho přínos pro rozvoj 
této lokality.         -red-

SEDLČANY Rada města 
schválila poskytnutí fi-
nanční podpory ve výši 
10 000 Kč v letošním roce 
pro Sbor dobrovolných 
hasičů Oříkov na nákup 

materiálu a opravu požár-
ní techniky. Peníze umož-
ní hasičům provést nutné 
opravy, které přispějí k lep-
šímu zabezpečení obce 
v případě požáru.        -red-

VOJKOV Zastupitelstvo 
obce na nedávném jed-
nání rozhodlo o výběru 
dodavatele ve veřejné 
zakázce malého rozsahu 
s názvem Vojkov – poříze-
ní herních prvků pro děti. 
Zastupitelstvo pověřilo sta-
rostu Františka Baťhu uza-
vřením smlouvy na herní 
prvky pro dvě dětská hři-
ště v Bezmíři a ve Vojko-
vě v hodnotě 618 987 Kč 
včetně DPH s vybraným 

dodavatelem Františkem 
Smitkou z Přívětic. Jedná 
se o lanové otočné pyrami-
dy s hnízdem, pružinová 
houpadla, koše na třídění 
odpadu s hlavou klauna 
a sedací soupravy z re-
cyklovaného plastu. Pod 
lanovými pyramidami bu-
dou instalovány zatravňo-
vací protipádové desky.

Starosta obce vyjádřil 
svou radost nad schvále-
ním výběru dodavatele 

a zdůraznil důležitost in-
vestice do dětských hřišť. 
„Hlavním cílem zakázky je 

zlepšit vybavení dětského 

hřiště v obci, zajistit zábav-

né a bezpečné prostředí pro 

děti a přispět k posílení ro-

dinného prostředí. Montáž 

nových prvků je závislá 

na jejich dodávce, pravdě-

podobně až na podzim, ale 

byli bychom rádi, kdyby se 

to povedlo už v letních mě-

sících,“ říká Baťha.       -red-

SEDLČANY Jedním z bodů 
zasedání městského za-
stupitelstva minulý týden 
bylo poskytnutí dotace 
z rozpočtu města na rok 
2023. Zastupitelstvo Sedl-
čan schválilo uzavření 
veřejnoprávní smlouvy 
o poskytnutí dotace pro: 
TJ Tatran 700 000 korun, 
TJ Sokol 95 000, SK Pe-
gas 70 000, Studio Dvoj-
ka (aerobik) 95 000, RC 
Sedlčany (rugby) 50 000, 
SK Zlobr 62 000, atletic-
ký kroužek 53 000, ČSCH 
Sedlčany 20 000, Domácí 
hospic Křídla 90 000 a Lo-
mikámen 4 000 korun. 

Zastupitelstvo zamítlo 
žádost o poskytnutí dota-
ce doručené žadatelem, 
který se zabývá jízdami 
historických vlaků, a to 
s ohledem na nedostatek 
alokovaných finančních 
prostředků v rozpočtu 
města Sedlčany na letoš-
ní rok. „Návrh na rozděle-

ní byl konzultován komisí 

pro tělovýchovu a sport, 

komisí sociální a zdravot-

ní a finančním výborem,“ 
dopln i l  mís tos t aros t a 
Sedlčan Zdeněk Šimeček. 

Rovněž byly podány 
informace o výsledcích 
hlasování o projektech 
participativního rozpočtu 

města. Participační rozpo-
čet je jednou z forem za-
pojování obyvatel do roz-
voje města. Je to proces, 
v němž mohou lidé přímo 
rozhodovat o využití části 
rozpočtu na realizaci pro-
jektu investičního charak-
teru. Pravidla pro letošní 
rok schválila rada města 
v únoru. 

Výsledky hlasování 
participačního rozpoč-
tu města Sedlčany 2023 
– Nápady pro Sedlčany, 
byly na zastupitelstvu 
předloženy prostřednic-
tvím videoprezentace. 
Celkem bylo odevzdáno 
145 hlasů, 84 elektronic-
kou formou a 61 osob-
ně. Pro psí agility park 
hlasovalo padesát devět 
občanů, 41 % ze všech 
hlasujících, venkovní hři-
ště na stolní tenis získalo 
čtyřicet čtyři hlasů (30 %) 
a Zalej alej – revitalizace 
parku na Novoměstském 
náměstí čtyřicet dva hla-
sů (29 %). 

„Dostáli jsme tomu, 

co jsme občanům slíbili,“ 
uvedl starosta Sedlčan 
Ivan Janeček. „Znamená 

to, že uskutečníme námě-

ty, které prošly a vejdou 

se do pěti set tisíc korun.“

David Myslikovjan

PŘÍBRAM Kulturní dům 
v Příbrami se v úterý 20. 
června stal poprvé mís-
tem, kde se konalo slav-
nostní vyhlášení výsledků 
výtvarné soutěže na téma 
Kde jsem viděl hasiče. Do-
sud se vyhlášení dělalo 

jednou ročně na větších 
hasičských soutěžích.

Do letošního jubilejního 
20. ročníku přišlo tři sta 
třicet nejen výtvarných, 
ale i literárních děl od dětí 
a mládeže. Všechna oceně-
ná díla, včetně těch ve 3D, 

byla k vidění přímo v sále. 
Tradičně se soutěži lo 
v šesti věkových kategori-
ích. U každé kategorie byla 
slavnostně vyhlášena prv-
ní tři místa a vítězům byly 
z rukou významných osob-
ností předány diplomy, me-
daile a hodnotné ceny. 

Ze Sedlčanska si za vý-
tvarná i literární díla od-
nesla ocenění hned tři 
děvčata. Ze sboru SDH Ko-
jetín vzorně reprezentovala 
Alžběta Štemberková a Sa-
bina Motrincová, za SDH 
Nechvalice předvedla svou 
tvůrčí šikovnost Tereza Čá-
pová. Na závěr slavnostní-
ho ceremoniálu byl připra-
ven raut a před kulturním 
domem si mohli zájemci 
prohlédnout profesionální 
hasičskou techniku.      -red-

Redakční dovolená
Po  d n e š n í m  v y d á n í 
bude následovat dvou-
týdenní redakční do-
volená Sedlčanského 
kraje. Další číslo tak vy-

jde až ve středu 19. čer-
vence. Těšíme se opět 
na shledání na strán-
kách našeho týdeníku.

Redakce

Nejvíc občanů 
hlasovalo pro psí 
agility park

Hasiči z Oříkova mohou 
opravit techniku

Žižkov přejmenuje 
Koněvovu ulici na Hartigovu

Obec investuje do radosti dětí

Za svá díla ze života hasičů 
získala tři děvčata z regionu 
ocenění

Sabina Motrincová a Alžběta Štemberková reprezentovaly SDH 
Kojetín svou tvůrčí činností.
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Obyvatele mého senátního 
obvodu zajímá, jak pokra-
čuje moje letité angažmá 
ohledně odtěžování urano-
vých odvalů v okolí Příbra-
mi. Sešel jsem se s před-
sedkyní Státního úřadu 
pro jadernou bezpečnost 
Danou Drábovou, abych 
s ní konzultoval okolnosti 
využití kameniva, případ-
né nebezpečí jeho konta-
minace a surovinové vyu-
žití stopového zastoupení 
rud v kamenivu. Množství 
těchto rud je dle paní Drá-
bové natolik zanedbatelné, 
že nemá vliv na životní 
prostředí a nedává smysl 
se získáváním zastoupe-
ných nerostů zabývat.

Na konci května jsem 
jednal s vedením úřa-
du práce Středočeského 
kraje, významnými za-
městnavateli, zástupci ne-
vládních organizací, soci-
álních služeb a cizinecké 
policie o řešení problémů 
na trhu práce a integrací 
Ukrajinců. 

Poslední květnový den 
byl ve znamení jednání 
Výboru pro záležitosti Ev-
ropské unie, jehož jsem 
členem. Projednávali jsme 
návrh EU, který by měl 
ještě více zpřísnit emise 
CO2 pro těžká vozidla. 
Na základě množství ana-
lýz, dat a rešerší nemáme 
v současnosti pro masivní 
elektromobilitu dostateč-
nou kapacitu bezpečných 
zdrojů energie, v praxi 
neexistuje plošně využí-
vaný alternativní pohon 
na vodík. Přechod náklad-
ní a autobusové dopravy 
na elektromobilitu vnímám 
jako nereálný a svým způ-
sobem nebezpečný. Vý-
roba elektrických náklad-
ních aut významně více 
zatěžuje ovzduší produkcí 
CO2 než u dieselových 
variant. Dojezd u těchto 
vozů je nepředvídatelný 
a při dopravních omeze-
ních může znamenat častý 
úplný kolaps dopravy. Ne-
máme dostatečné zdroje 

elektřiny a síť nabíjecích 
stanic na přechod na elekt-
romobilitu. Zvyšuje to naši 
závislost na třetích zemích. 
Cesta je v omezení zbyteč-
né přepravy zboží z jedno-
ho konce Evropy či repub-
liky na druhý. Proto jsem 
navrhl odmítnout návrh 
nařízení EU na zpřísnění 
norem pro emise CO2 u ná-
kladních vozidel a autobu-
sů. Návrh byl přijat.

Ještě před tímto jedná-
ním jsme spolu s kolegy 
pracovně navštívili Gru-
zii. Společná delegace 
výborů EU z Poslanecké 
sněmovny a Senátu tam 
jednala s vládní stranou, 
parlamentem, opozicí, ne-
ziskovými organizacemi 

a studenty na téma inte-
grace Gruzie do euroatlan-
tických struktur.

Na 4. schůzi Podvýbo-
ru pro zemědělství, jehož 
jsem předsedou, jsme 
30. května diskutovali 
na téma „Nastavení Spo-
lečné zemědělské politiky 
– vyhodnocení dopadů 
po spuštění nového ob-
dobí 2023–2027“. Přítomni 
byli i zástupci Zemědělské-
ho výboru Poslanecké sně-
movny PČR, Ministerstva 
zemědělství, Ministerstva 
životního prostředí, Asoci-
ace soukromého zeměděl-
ství ČR, Agrární komory 
ČR, Zemědělského svazu 
ČR, Státního zemědělské-
ho intervenčního fondu, 
Zelinářské unie Čech a Mo-
ravy a Ovocnářské unie 
České republiky. Účelem 
setkání byla hlavně výmě-
na zkušeností všech zainte-
resovaných stran.

Vzhledem k tomu, že 
právě zemědělství patří 
mezi moje mnohaleté ob-
lasti zájmu, zúčastnil jsem 
se ve dnech 16.–18. května 
13. ročníku třídenní národ-
ní konference s názvem 
Venkov 2023 ve Frýdlantu 
nad Ostravicí.

V květnu mi rovněž 
bylo velkou ctí přijmout 
pozvání na pietní akce 
v Třebsíně, kde byl odha-
len památník zavraždě-
ných a vystěhovaných lidí, 
a na Slivici, kde se odehrá-
la poslední bitva 2. světové 
války na našem území.

Z dlouhé řady kultur-
ních a společenských akcí 
zmíním famózní koncert 
Philharmonia Octet Prague, 

který se uskutečnil v rámci 
Hudebního festivalu Anto-
nína Dvořáka v nově zre-
konstruované huti Barbora 
v Jincích. Na Dobříši jsem 
zhlédl hned dvě divadel-
ní představení – Lakomec 
a divadlo Houbová omáč-
ka – skvěle jsem se bavil 
a musím pochválit organi-
zátory i výborné obecen-
stvo. Dobříš je prostě kul-
turní město. 

Začátkem května jsem 
fandil malým hasičům 
na oslavě svátku dětí 
v Sedlčanech, o pár dní 
později jsem se v Líšnici 
zúčastnil děkovné mše vě-
nované svatému Floriáno-
vi, patronovi nás, hasičů, 
a týden nato otevření nové 
expozice sekerek ve hvo-
žďanském špejcharu. Klo-
bouk dolů práci mnohaleté 
starostky Hvožďan Marké-
ty Balkové…

Petr Štěpánek

Z P R Á V Y  O D  S E N Á T O R A  ( 6 )

V květnu jsem absolvoval jednání 
ve výborech Senátu i dalších institucí, 
ale také společenská a kulturní setkání

Warování, Náhodný výběr, 
Zakázaný ovoce, Covers 
for Lovers, Civilní obranu 
a Maniac. Mezi hudebními 
vystoupeními se konaly 
soutěže Drž dokud vydržíš 
(držení sudu) a Kopni to 
tam (pití piva na ex), obě 
v ženském i mužském pro-
vedení. Na pódiu nechyběl 
ani místní starosta Jaroslav 
Mašek, který akci podporu-

je a zvítězil právě v soutěži 
držení sudu. Novinkou le-
tošního roku byl popůlnoč-
ní ohňostroj.

Na děti čekaly skákací 
hrady a další hry, Marcela 
Kváčová malovala na obli-
čej. V nabídce občerstvení 
byl trdelník, kýta na grilu, 
pizza. „Na čepu bylo deset 

druhů piv, zbylo jen pár 

sudů,“ říká jeden z organi-
zátorů Vít Zrůbek. „Počasí 

vyšlo skvěle, moderátor-

Mraky lidí vydržely 
až do noci, říká Vít 
Zrůbek o Beerfestu

ka Šárka Stejskal odvedla 

perfektní výkon. Hlavními 

hvězdami byly kapely Ci-

vilní obrana a Zakázaný 

ovoce. Během posledního 

vystoupení kapely Mani-

ac byla i show s ohnivými 

efekty. Mraky lidí vydržely 

až do noci.“

Zúčastněných bylo více 
než loni. „Je to velký záva-

zek do budoucna. Jsem spo-

kojený, i když někteří obča-

né tady s tím mají problém, 

třeba kvůli hluku. Největší 

odměnou je to, že se sje-

dou lidi z blízkého a da-

lekého okolí, dají si dobrý 

pivo a užijí si den i s dětmi 

na akci se super kapelama. 

To je to, proč se tahle akce 

dělá, aby se lidi z regionu 

na ní potkali. Proudí k nám 

slova chvály, což vždycky 

potěší,“ uzavírá spokojeně 
Zrůbek.      Olga Trachtová 

Hadáčková

NECHVALICE Obec se ob-
rátila na Ministerstvo pro 
místní rozvoj s žádos-
tí o poskytnutí dotace 
na opravy místních ko-
munikací. Dotace ve výši 
až 50 % z uznatelných ná-
kladů by měla být použita 
na opravy místních komu-
nikací ve dvou osadách – 
Hodkov a Vratkov. 

Konkrétně by mělo dojít 
k opravě povrchu a odvod-
nění místních asfaltových 
komunikací v osadě Hod-
kov, předpokládaný rozpo-
čet činí 2 572 570 Kč. Druhá 
část dotace by byla využita 
na opravu místní komu-

nikace v osadě Vratkov, 
kde se počítá s investicí 
1 508 047 Kč. 

Zastupitelé obce pro-
jednali výzvu k podání 
žádosti a vyjádřili svůj 
souhlas s jejím podáním 
do dotačního Programu 
rozvoje regionů Minister-
stva pro místní rozvoj. 
V případě přidělení dota-
ce by komunikace mohly 
být opraveny do konce 
roku 2024. Pokud obec 
dotaci nedostane, zastupi-
telstvo souhlasí s úhradou 
opravy komunikací v plné 
výši z rozpočtu obce.

-red-

Nechvalice žádají 
o dotaci na opravy 
místních komunikací

Dokončení ze strany 1
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Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-

tím hotově. Tel.: 730 529 545.              151/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 

606 514 445.                      152/23

Koupím vlnitý plech na dřevník. Tel.: 

732 362 169.                153/23 

Prodám karavan 5,5 m i s předsta-

Prodám palivové dřevo měkké 1 200 Kč/prms 

a tvrdé 2 000 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Odhady cen a prodej nemovitostí

Realitní makléř Jiří Dráb
www.JiriDrab.cz      Tel.: 606 731 978

KADEŘNICKÝ SALON v Sedlčanech 
Chcete mít krásné vlasy a dopřát si zasloužený relax? 

Rádi v klidu posedíte u kávy nebo šálku čaje? 

Tak mě neváhejte kontaktovat na čísle 724 275 472
Najdete mne také na instagramu a Facebooku

NOVĚ  OTEVŘENO

Přijmeme pracovníka do zemědělství
– práce v rostlinné i živočišné výrobě

– nutný řidičský průkaz sk. T
– možnost ubytování

– místo pracoviště Vysoký Chlumec

Bližší informace na tel.: 603 256 356

Sháním závozníka/závoznici
denní nakládka a vyložení sortimentu zboží firmy JIP

Pro bližší informace volejte na tel.: 702 117 514

ZPRAVODAJSTVÍ

nem – pevné stání, Podskalí – Orlická pře-
hrada. Tel.: 777 084 736.               154/23

Na trhu se podávala i farmářská snídaně
z kupujících se z legrace dožadovala 
přednosti. Dáma stojící před ní se 
pohotově zapojila do hry a začala 
fi ktivní strkanice o buchty. „Na trhu 

má být rušno!“ zasmály se dámy. Ale 
byla tam hlavně pohoda. 

Oproti loňsku přibyl třeba stánek 

Blanky Kadečkové ze Solenic. Měla 
tam různé dekorativní předměty 
i sádrové odlitky k dozdobení dle 
vkusu kupujících. Šikovných děvčat 
(třeba i v babičkovském věku) tam 
bylo víc. Čas mezi jednotlivými pro-

deji dokázaly využít k pletení či vy-
šívání.

Zdravé a lahodné mlsání nabízel 
stánek s pravými (dokonce můžeme 
říci s pravobřežními) včelími medy 
rodiny Neporových. Žádný dovoz 
z dalekých krajů, ale jen z pravého 
vltavského břehu na levý. A zájem 

byl opět o vonné olejíčky či tinktury 
Terezy Viktorové, která zde s man-
želem poskytovala i rady. Tereza má 
smysl pro humor, a tak názvy jako 
Trávítko, Štětka jedna, nebo Krkovi-
ce vzbuzovaly veselí. 

A jak by letošní trh zhodnotila 
hlavní organizátorka Veronika Váňo-
vá? „Novinkou byl letos prodej masa 

přímo z farmy v Kácini, Horních Hbi-

tech. Sousedství se rozšiřuje a na čtr-

náctiletou tradici se nabalují noví 

prodejci. Vážíme si toho, že k nám 

rádi přijíždí lidé i z okolí. Pochopili 

důležitost osobních setkávání v době, 

kdy světu vládne digitalizace.“ 

Čerstvý vzduch, dobré jídlo, pěk-
né dekorace i vlídné slovo – to jsou 
přednosti sousedských trhů.

Hanka Synková

Domov seniorů Vojkov 
hledá nové zaměstnance na pozici 

PRACOVNÍK(-CE) 
V SOCIÁLNÍCH SLUŽBÁCH
Požadavky: zájem o práci v oblasti přímé péče (práce u lůžka) 
o seniory, bezúhonnost, empatie

Nabízíme: plat dle tarifních tabulek, po zapracování navíc osobní 
ohodnocení, pravidelné odměny 2x ročně, příplatky za směnnost 
a náročnost (plat cca 30 000 Kč hrubého)

Možnost variabilního plánování 12hod. směn, dodatková 
dovolená 1 týden (tzn. celkem 30 dní za rok), obědy zdarma, 
příjemné pracovní prostředí

Dále nabízíme zprostředkování zvýšení kvalifikace

Své nabídky spolu s životopisem zasílejte 
na e-mail: konickova@dd-vojkov.cz

Tel.: 737 430 788, 317 835 186

Dokončení ze strany 1

Řádková inzerce: 15 Kč/řádek
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Jsme malotřídka, tedy škola, kde 
pro každý ročník neexistuje vlastní 
třída jako ve velkých školách, ale 
děti z různých ročníků se vzděláva-
jí společně, protože je jich celkově 
méně. Zmatek? Překážky ve vzdělá-
vání? Horší podmínky k učení? Ne. 
Větší pozornost věnovaná každému 
dítěti. Lepší pochopení jeho spe-
cifi ckých potřeb. Lepší vzájemné 
vztahy, osobnější a hlubší kontakty. 
Jedna velká rodina. Pocit sounáleži-
tosti a odpovědnosti k celé skupině, 
prevence šikany. Snadnější zapojení 
všech do diskuzí, skupinové prá-
ce, praktických činností. Vzájemná 
pomoc, vzájemné učení se. Nižší 
úroveň stresu a tlaku. Pocit bezpečí. 
Pohoda, která přispívá k efektivněj-
šímu učení. 

Ráno začínáme zpíváním nebo 
několika jednoduchými cviky z taj-
či, či-kungu nebo jógy, abychom se 
naladili na společnou práci. V pon-
dělí společnému kruhu věnujeme 
času ještě o trochu více: sdílíme 
totiž zážitky z víkendu, kdy jsme 
se neviděli a plánujeme to, co nás 
v týdnu čeká. Posíláme si mluvící 
tyčinku nebo jiný předmět a mluvit 
může jen ten, kdo jej drží v ruce. 
Děti se učí naslouchat. Když nic říct 
nechtějí, pošlou předmět dál, učí se, 
že mohou odmítnout, trénují doved-
nost říkat ne. Nikdo také nekomen-
tuje to, co řekl někdo jiný, učíme se 
respektovat názory ostatních. Tím 
se naladíme na stejnou vlnu a hurá 
do dalšího učení a poznávání. 

A jak to děláme, když můžou být 
spojené třeba i tři ročníky? Různě. 
Často jde o spirálové učení. Totéž 

téma, třeba lidské tělo, se pravidelně 
vrací v každém ročníku, ale dochází 
k postupnému zpřesňování a pro-
hlubování znalostí. Prvňáček ze své 
úrovně pojme jinou šíři a hloubku 
než třeba čtvrťák, který může tomu 
méně zkušenému pomoci a zároveň 
si tak pro sebe ujasní, zda všemu 

rozumí. Nemusí to být jen přírodo-
vědné téma, ale třeba vyjmenovaná 
slova v českém jazyce nebo slovní 
úlohy v matematice. Lze najít to spo-
lečné a dále rozvíjet u každého to, 
v čem se může zdokonalit. Pokud si 
fakta pamatuji a rozumím jim, mohu 
jejich znalost aplikovat při řešení ur-
čitého problému, dále pak různé pří-
pady hodnotit nebo vymýšlet úlohy 
k řešení pro ostatní. 

Anebo každá skupinka může 
dělat úplně něco jiného. Děti se učí 
pracovat samostatně a učitel funguje 
jako průvodce. Zjistili jsme také, že 
záludná úloha z matematiky určená 

pro druháky může pořádně zamotat 
hlavu páťákům a naopak – to, co my 
dospělí vnímáme jako dovednost 
nebo znalost určité třídy, nemusí 
tak být z pohledu dětí. Mají možnost 
zapojit se do něčeho, k čemu by se 
ve věkově podobné třídě nedostali. 

Propojovat znalosti různých 

úrovní i oblastí se snažíme i pro-
střednictvím celoročního tématu. 
Loni to byli ptáci, se kterými jsme 
pokračovali i letos. V tomto roce to 
ale byla hlavně voda. V matematice 
jsme rýsovali most přes řeku podle 
zadaných podmínek, počítali vodní 
stopu; v českém jazyce vymýšleli 
různá slova, která s vodou souvi-
sejí, četli texty o vodě; vypravili se 
na exkurzi do vodárny, čističky od-
padních vod; s pozvanými biology 
zkoumali rostliny a živočichy v okol-
ních rybnících; prováděli různé 
pokusy a zkoumali vlastnosti vody; 
výtvarně jsme toto téma zpracovali 
jako výzdobu na okna; v knihovně 
pro nás připravili speciální čtenář-
skou dílnu; úkoly o vodě jsme plnili 
i v rámci Recyklohraní; někteří od-
borníci přišli i na besedu do školy… 

Důležitý prostor u nás mají také 
dětská představení, tradičně připra-
vujeme jedno před Vánoci a pak 
ke Dni maminek. Děti se nejen umě-
lecky rozvíjejí, třeba i tím, že samy 
připravují kulisy, ale učí se vystu-
povat před publikem. Odměnou je 
pak dobrý pocit, že jsme to společ-
ně zvládli a že budeme mít na co 

vzpomínat. Letos jsme na prosinec 
připravili hudební Pohádku ze Sně-
hového vršku a na květen muziká-
lek O řepě. 

Jak hodnotíme školní práci? Děti 
v hodinách neustále dostávají zpět-
nou vazbu, jak se jim práce daří. 
Vědí, co už umí a kde je ještě potře-
ba zapracovat. Minimálně jednou 
za čtvrtletí dělají samy velké sebe-
hodnocení svých znalostí a doved-
ností. Zjistili jsme, že takový systém 
vede k větší pohodě dětí i učitelů, 
a tím i k lepšímu učení se. Rezonu-
jeme s plány Ministerstva školství 
na zrušení klasifi kace na prvním 
stupni a zavedením tzv. kriteriální-
ho hodnocení, které ocení znalosti, 
dovednosti či pokroky žáka v rámci 
předmětu. 

A jaké jsou plány do nejbližší bu-
doucnosti? Letošní vodu jako celo-
roční téma vystřídá les. Chystáme se 
ho rozebrat z různých úhlů pohledu, 
porozumět mu, ale hlavně ho zažít. 
Chtěli bychom do výuky zařadit více 
tzv. bloků, kdy předmět není ohra-
ničen pouze čtyřiceti pěti minutami, 
ale věnovat se mu delší dobu. To 
nám umožní být více venku a také 
více využívat obecní srub se starou 
zahradou, který jsme teď v červnu 
začali více prozkoumávat. Jak jsme 
zjistili z mnohých našich „expedic“ 
po okolí Počepic, zdejší příroda je 
ještě hodně čistá a máme to štěstí, že 
ji můžeme poznávat, vytvářet si k ní 
vztah, čerpat z ní energii. 

Také máme v úmyslu se cíleně 
věnovat rozvoji čtenářské gramot-
nosti, za podpory MAS Sedlčansko. 
Jsme přesvědčeni o tom, že čtení je 
jednou z nejdůležitějších dovednos-
tí, které děti v životě využijí. Člověk, 
který čte, bude efektivněji sdílet in-
formace i názory s ostatními; snad-
něji bude získávat nové znalosti, 
rozvíjet své kritické myšlení, což mu 
mimo jiné pomůže lépe se umístit 
na trhu práce. 

O tom, jak se nám žije, jsme s dět-
mi natočili i krátký fi lm, který lze i se 
spoustou dalších informací nalézt 
na sociálních sítích či našem YouTu-
be kanálu. Ale teď už hurá na prázd-
niny!                         Kateřina Ahmad

Vzorkovna Vzorkovna 
koupelen koupelen 

400 m400 m22

Po - Pá: 7 - 17
So: 8 - 11

www.lumial.cz
Milan Poncar, Kosova Hora 77 (za hřištěm) Tel.: 318 821 249, 603 286 328

VODA - TOPENÍ - PLYN - MONTÁŽE
velkoobchod - maloobchod
 boilery DRAŽICE, TATRAMAT, 
 AEG, MIRAVA
 kompletní sortiment KORADO
 čerpadla do vrtaných studní
 Grundfos, Sigma, Pedrolo, Dab
 i domácí vodárny týchž značek
 kotle elektrické, plynové, tuhá paliva
 DAKON, SLOKOV, VIADRUS, 
 PROTHERM, KOVARSON, 
 BENEKOV atd.

AKCE na kompletní koupelny – sleva až 20 %

PROVÁDÍME REVIZE KOTLŮ 
na tuhá paliva

3D vizualizace 3D vizualizace 
koupelny zdarmakoupelny zdarma

Jak se žije v počepické škole

SEDLČANY Rada města schválila 
nedávno návrh Sportovních are-
álů Sedlčany (SAS) na stanovení 
ceny za poskytnuté ubytování pro 
běžence z Ukrajiny od 1. července 
do 30. září. Podle nových opatře-

ní to bude 200 Kč za osobu a noc, 
nicméně „zranitelné osoby“ bu-
dou nadále ubytovány zdarma. 
Od 1. října budou uplatněny nové 
ceny ubytování podle ceníku SAS.

-red-

Ukrajinci zaplatí dvě stě 
korun za noc
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V téhle rubrice si povídáme, 
jak se dají využít plevely; 
tak jak to, že se mi tu octnul 
i náš národní strom?

Znáte to – ptáček či vítr 
zanese semínko někam, 
kam až tak nepatří. A než 
to člověk zjistí, mnohdy to 
déšť zaleje a slunce povy-
táhne, a pak zrovna není 
čas – a najednou bují na za-
hradě hned tři plevelné lípy. 
A je vám jich líto. Nejste 
přece žádný Mengele, který 
rozhodoval, kdo má právo 
žít a kdo ne. A možná taky 
nemáte sílu je vykopat. Tak 
je jenom ostříháte a naivně 
se domníváte, že je udržíte 
v rozměrech bonsají, které 
nezaberou moc místa. 

Jasně, vy v tom nejede-
te. Já ano. Štěstěna je však 
na mě hodná, a tak mi při-
hrává informace. Třeba 
to, že mladé listy lip jsou 
chutné. Proč ne. Je to čers-
tvé, sympatické jídlo, plné 
enzymů. Nebo spíš chutná 
kuriozita, na které si občas 
smlsnu. Nemusím mít přece 
pořád supermarketová éčka 
bůhvíodkud, že?

Co však mlsám už 
od mládí, to jsou lipová pou-
pata a lipové „oříšky“, tedy 
plody lip. Naučil mě to táta, 
a to byl lékař, tak se nemu-
síte bát. Lipové poupě, to je 
takový „čaj“ v kostce, tedy 
spíš v kuličce. Nepotřebu-
jete k tomu vařit vodu, na-
opak, je fajn, že se nezničí 
účinné látky – enzymy, vi-
taminy, silice a slizové látky, 
které chrání sliznice. Když 
poupě pořádně rozkouše-
me, ucítíme tu skvělou vůni 
a taky výbornou chuť – hla-
divou a medovou. Nu a plod 
lípy nám chutí připomene 
oříšky. 

A když už jsem zmínila lé-
kaře, zmíním další: dva léka-
ři z Chicaga kdysi udělali po-
kus. Část nakřapaných dětí 
léčili po babičkovsku pouze 
klidem na lůžku a nálevem 
z lipového květu. Přidali jim 
maximálně acylpirin. Druhá 
část dostávala krom toho 
sulfonamidy, a třetí skupina 
měla navíc antibiotika. Léka-
ře překvapilo, že nejrychleji 
se zotavily a nejméně kom-
plikací měly ty děti, které se 
léčily hlavně klidem a lipo-
vým květem.

Nálev („čaj“) má silný 
potopudný účinek a schop-
nost snižovat horečku. Roz-
pouští hleny, takže dobře 
působí na průdušky a proti 
kašli. Údajně také zřeďuje 
krev, takže by měl preven-
tivně působit i proti zánětu 
žil, infarktu a mrtvici. A když 
máte lipový „čaj“ s lipovým 
medem, to je i mňamka.

Je dobré spolupracovat 
s našimi lipami. Ty velko-
listé, co k nám připutovaly 
z Ameriky a které se vysazu-
jí v parcích, prý nejsou pro 
konzumaci vhodné.

I když, včely si asi ne-
vybírají. Nemáte-li včely, 
které vám vyrobí ten bož-
ský elixír zvaný lipový 
med, můžete se o to poku-
sit sami. Podobně, jak se 
dělá „med“ z pampelišek. 
Když bude řidší, poslou-
ží jako sirup na puding 
nebo na zmrzlinu. Nebo 
do krému. Do toho, co se 
dává do moučníku. Ov-
šem lipový květ se hodí 
i do krému, co používáme 
zevně. Příprava je podob-
ná jako u masti z měsíčku 
lékařského. Ale o tom zas 
někdy jindy.

Hanka Synková

Možná si nejste jisti, jaký 
je rozdíl mezi výluhem, 
nálevem a odvarem?

Na výluh se používá 
studená voda – to proto, 
aby se nezničily vonné 
složky nebo slizovité 
látky. Bylinku zalijeme 
vodou (nejlépe prame-
nitou) a necháme stát – 
hodinu až čtyřiadvacet 
hodin.

Nálev připravujeme 

podobně jako klasický 
čaj – bylinku zalijeme 
vroucí vodou a necháme 
pod pokličkou louhovat 
podle potřeby. Většinou 
to bývá do patnácti mi-
nut. Pak scedíme.

Pro odvar dáme rost-
linu do hrnce, zalijeme 
studenou vodou a uvede-
me do varu. Následně va-
říme podle toho, jaké čás-
ti bylin vaříme. Kořeny 

a kůra se všeobecně vaří 
déle než květy. Vzniklý 
odvar pak necháme pod 
pokličkou louhovat a pak 
ho scedíme nebo přelije-
me přes pláténko. Vody 
dáváme o třetinu více při 
desetiminutovém varu, 
ovšem při hodinovém 
varu dáváme i dvojná-
sobné množství, než ko-
lik potřebujeme odvaru.

Hanka Synková

Z A P L E V E L E N Á 

Z A H R Á D K A  N E M U S Í  B Ý T 

J E N  P R O  Z L O S T  ( 1 1 )

Což takhle dát si – 
lípu?

KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU/OHRADA Martin Čan-
da je vedoucím kroužku 
mladých myslivců. Velkou 
pomocnicí je mu manželka 
Kristýna. Říkají si Adjunkti 
z Hory a schází se pravi-
delně. Do programu občas 
přibyde něco navíc. Stejně 
tak tomu bylo uplynulou 
neděli, kdy společně vyjeli 
autobusem na dětský den 
k zámku Ohrada. Po návra-
tu nám Martin odpověděl 
na pár otázek.

Jak kroužek vznikl 

a jak funguje?

Už dlouho jsem to chtěl 

udělat. Nikde v okolí nic ta-
kového nebylo. Dětí máme 
pětatřicet. Mladších do šes-
ti let chodilo letos dvanáct, 
ostatní patří do starší vě-
kové kategorie. Scházeli 
jsme se pravidelně jednou 

v týdnu. Jsme vedeni pod 
Českomoravskou myslivec-
kou jednotou, konkrétně 
pod krásnohorským my-
sliveckým spolkem. Mám 
na to i školení. Je to vlastně 
kroužek mladých myslivců 
a ochránců přírody. Zajímá-
me se o přírodu, myslivec-
ké tradice, lov, střelectví.

Překvapilo vás za prv-

ní rok v roli vedoucího 

kroužku něco?

Hodně mě překvapilo už 
to, jak velký zájem o kroužek 
je. Moc mě těší, že děti chodí 
pravidelně. Vůbec jsem ne-
čekal, že by všichni vydrželi 

celý rok. Děti mě potkávají 
a neustále se ptají, co bude-
me dělat dál. Je to bomba.

O jakou akci šlo kon-

krétně dnes?

O Dětský myslivecký 
den na Ohradě s velkou 

účastí. Je to tradiční velká 
akce pořádaná Českou my-
sliveckou jednotou, která 
letos navíc byla u příleži-
tosti 100. výročí založení 
organizace. Bylo tam mys-
livecké troubení, stezka pro 
děti o dvaceti stanovištích, 
spousta stánků. Děti si na-
koupily nože. Všichni byli 
spokojení, včetně mě. Akce 
byla fi nancována ze spon-
zorských darů podnikatelů 
z našeho okolí. Jeli jsme 
společně autobusem, zú-
častnilo se i mnoho rodičů.

Co máte v plánu dál?

Teď aktuálně připravuje-

me náš první tábor. Říkáme 
mu Tábor přežití, ale bude 
to pro začátek jen na pár 
dnů a nedaleko domova. 
Jsem na to zvědavý.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Adjunkti z Hory se vydali 
na první společný výlet

Bylinářské okénko

Krásnohorští mladí myslivci na Dětském mysliveckém dnu v Ohradě

Ve čtvrtek 6. července uplyne 

30 let od úmrtí naší maminky a babičky paní 

Dagmar Náhodové
ze Sedlčan.

Mami, chybíš mi. Trochu moc, 
trochu moc často a každý den o něco víc.

Vzpomíná dcera Dagmar a blízká rodina.
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Příčovy – letní parket
30. 6. Kabát revival

letní taneční zábava s ka-

pelou Kabát revival; 21:00

 Jesenice – hřiště 
1. 7. Parkán

tradiční letní zábava s ka-

pelou Parkán

 Petrovice – hřiště SK 
1. 7. Diskotéka

letní taneční zábava

2. 7. Harmonikáři – se-

tkání

pouťové posezení za do-

provodu harmonik; 13:00

 Mokřice – Šikmá plocha
8. 7. Fantom

letní taneční zábava s ka-

pelou Fantom; 20:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Fenomén kotlina

výstava k oslavě výročí 70 

let světoznámého areálu; 

do 17. 9.

 Sedlčany – kult. dům
Zrcadlení

obrazy z 20leté tvorby míst-

ní autorky Aleny Stiborové; 

do 30. 6.

 Votice – klášter
Archeologické poklady

výstava archeologických 

nálezů; do 25. 8.

Svět veteránů

výstava autíček ze soukro-

mé sbírky Jiřího Holinské-

ho; do 3. 9.

Krajinná zastavení

výstava olejomaleb Dany 

Živorové; vernisáž 1. 7. 

v 16:00, výstava do 31. 8.

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – městské muzeum
Výstava ZUŠ Sedlčany

 Sedlčany – knihovna
Koláže Stanislava Sloupa

výstava příbramského 

výtvarníka; do 3. 7.

Sedlčanské střípky

výstava prací žáků 4. tříd 

sedlčanských základních 

škol; do 31. 8.

Lubomír Pavelčák – 

Lichoočko

výstava fotografi í Lubomíra 

Pavelčáka; od 4. 7. do 6. 9.

 Kamýk nad Vltavou – 
informační centrum
140 let Sboru dobrovol-

ných hasičů Kamýk nad 

Vltavou

výstava SDH Kamýk nad 

Vltavou; do 1. 9.

 DIVADLO

 Nalžovice – zámecký 
park
30. 6., 1. 7. Obecně pro-

spěšná strašidla

letní komedii o strašidlech 

uvádí Divadelní soubor 

Bosa; 21:00

 Osečany – zámek 
1. 7. 4000 dnů + zahájení 

festivalu

premiéra intimní tragiko-

medie a zahájení divadelní-

ho festivalu; 20:30

4. 7. Všechny báječné 

věci

tragikomedie o hledání 

důvodu, proč žít; 20:30

5., 6. 7. Kalifornská mlha

detektivní komedie o umě-

ní; 20:30

7., 8. 7. 4000 dnů

intimní tragikomedie; 20:30

 Votice – dvůr kláštera
2. 7. Pohádkové léto: 

O pejskovi a kočičce

divadelní představení pro 

děti uvádí Divadlo KK; 

18:00

9. 7. Pohádkové léto: 

Zlatovláska

divadelní představení pro 

děti uvádí Bílkovo divadlo; 

18:00

 KINO

 Votice
28. 6. Spider-Man: Napříč 

paralelními světy

animované akční sci-fi ; 

17:00

29. 6. Indiana Jones 

a nástroj osudu

akční dobrodružný fi lm; 

20:00

 Sedlčany
30. 6. Úsměv

americký horor; 20:00

7. 7. Vstupenka do ráje

americká romantická 

komedie; 20:00

 Sedlec-Prčice

30. 6. Děti Nagana

český rodinný fi lm; 20:00

7. 7. Myška Pattie: Na vl-

nách dobrodružství

animovaná francouzská 

rodinná komedie; 16:00, 

20:00

 Votice – rajský dvůr 
kláštera
5. 7. Letní kino: Buď 

chlap!

promítání nové české 

komedie; 21:30

12. 7. Letní kino: Život 

pro samouky

promítání nové české 

komedie; 21:30

 Vysoký Chlumec – 
Sportareál Šťastný
5. 7. Letní kino – Top 

Gun: Maverick

promítání akčního trháku; 

21:45

 SPORT

 Mokřice – Šikmá plocha
8. 7. Fotbalový turnaj

večer taneční zábava s ka-

pelou Fantom; 9:00

 OSTATNÍ

 Kamýk nad Vltavou – 
kulturní dům
29. 6. Hurá prázdniny

rozloučení se školním 

rokem, vystoupení žáků, 

soutěže pro děti; 16:00

 Sedlčany – hvězdárna
30. 6., 1., 7., 8. 7. Pozoro-

vací program

20:00–23:00

 Petrovice
2. 7. Pouť

 Radíč
2. 7. Pouť

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech, 

v červenci každý den 

do 19:00; 9:00–18:00

 Přední Chlum
Milada

otevřeno o víkendech 

a svátcích, v červenci 

každý den do 19:00; 

10:00–18:00

 Osečany
Drahoušek

otevřeno o víkendech 

a svátcích, v červenci kaž-

dý den; 10:00–17:00

 Chotilsko
Veselý Vrch

otevřeno o víkendech 

a svátcích, v červenci den-

ně mimo pondělí od 10:00 

do 18:00; 11:00–17:00

 Petrovice
Kuníček

otevřeno o víkendech 

SEDLČANY Jako každý 
rok, patřil i letošní třetí 
červnový týden kurzům 
pro starší studenty Ga-
SOŠE Sedlčany. Žáci 3. 
ročníků si mohli vybrat 
ze sportovních kurzů – 
windsurfingového, turi-
stického a vodáckého. 
Na odborné kurzy se při-
hlašovali studenti 1. a 2. 
ročníků. Mohli se zúčast-
nit kurzu biochemické-
ho, literárně-historické-
ho, biologicko-terénního, 
programátorského a jazy-
kově-výtvarného, o který 
byl největší zájem. 

Účastníci tohoto kurzu 
se v pondělí 19. června 

dostavili na Častoboř, aby 
tam strávili týden plný za-
jímavých aktivit. Studenti 
zde měli možnost poznat 
francouzštinu, italštinu, 
řečtinu nebo i znakovou 
řeč. Na místě také rozví-
jeli znalost jazyků, které 
se na škole normálně učí 
(angličtina, němčina, špa-
nělština a ruština). 

„Kurz mě bavil. Líbi-

lo se mi, že byl připra-

ven různorodý program 

na celý týden. Také jsme 

trávili dobrý čas s přáteli 

a celkově jsem si to tam 

užila,“ říká účastnice kur-
zu Leona Kardová. 

Filip Špale

KOSOVA HORA V zahradě 
obecního úřadu se v pá-
tek 23. června konal druhý 
benefi ční koncert na pod-
poru rekonstrukce kaple 
svatého Michaela. Počasí 
tentokrát akci zcela nepřá-
lo, zřejmě se to odrazilo 
i na návštěvnosti koncer-
tu, ale i tak přišlo podpořit 
dobrou věc odhadem pa-
desát až šedesát lidí.

„Kromě koncertů jsme 

na podporu kaple dělali 

akcí více a celkově jsme 

vybrali před pátečním vy-

stoupením už kolem sed-

matřiceti tisíc,“ připomně-
la místostarostka Kosovy 
Hory Lenka Havlíčková, 
která je rovněž členkou 
hudební skupiny Vektory. 

Tato folková kapela zahrála 
nejenom v pátek na bene-
fi čním koncertu, ale bude 
vystupovat i na červenco-
vém hudebním festivalu 
Kosohorský bodlák. 

„Na podporu rekonstruk-

ce kaple byl určen také vý-

těžek z prodeje předmětů 

na obecních slavnostech 

a z prodeje svatomartin-

ského vína,“ doplnila mís-
tostarostka a připomněla, 
že výtěžek z jakékoliv 
akce v sokolovně je určen 
na provozní náklady budo-
vy, ale výtěžky ze všech 
jiných akcí obce na dalších 
místech jsou v současné 
době soustředěny na opra-
vy kaple.

David Myslikovjan

a svátcích, v červenci 

každý den do 17:00; 

10:00–18:00

 Všechny podrobnosti 
k uvedeným akcím najde-
te na našich internetových 
stránkách 
www.sedlcansky-kraj.
cz v rubrice Kalendář. 
Umístění akce do rubriky 
je zdarma. Upoutávky 
posílejte včas e-mailem na: 
kalendar@sedlcansky-kraj.cz

Do koncertu bylo 
na rekonstrukci kaple 
vybráno třicet sedm tisíc

Studenti 
z gymnázia zažili 
týden kurzů
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MILEVSKO Dvacítka prvňá-
ků z petrovické základní 
školy vyrazila ve čtvrtek 
21. června spolu s peda-
gogickým dozorem a také 
některými rodinnými pří-
slušníky do Milevska na ri-
tuál pasování nejmladších 
školáků na čtenáře. Už sa-
motná cesta autobusem, 
kterým ne každý z nich 

jezdí pravidelně, byla zá-
žitkem. 

Pasování vedli skřítci 
Knihomol a Knihomil. Ti 
dětem hravou formou di-
vadelním představením 
předvedli, jak důležité je 
umět všechna písmenka 
a naučit se hezky číst. Děti 
byly do celého představe-
ní zapojeny a každé z nich 

ukázalo, co se za rok 
v první třídě naučilo. Když 
skřítci uznali, že všichni 
žáčci předvedli svůj um, 
zavolali královnu, která je 
pasovala na čtenáře. Děti 
složily čtenářský slib a od-
nesly si kromě pamětního 
listu na památku i hezkou 
knížku.

Sabina Motrincová

VYSOKÝ CHLUMEC Folkování 
v podhradí je akce, která se 
koná ve Vysokém Chlumci 
už více než dvacet let. Pů-
vodně bylo součástí Dne ře-
mesel a konalo se ve skanze-
nu. Poslední roky ho městys 
spolu s místním milovníkem 
folku Petrem Cihelkou pořá-
dá na školní zahradě, kde je 
vybudované malé pódium. 
Tento rok se uskuteční 15. 
července.

Lidé se sem mohou při-

jít už naobědvat, hudební 
program bude od 12 hodin. 
„Je to koncipované tak, že 

na hřišti mají stánky nezis-

kové organizace, které tam 

nabízejí své výrobky,“ popi-
suje Ivana Slavková, Petrova 
sestra. On sám má na starost 
dramaturgii hudebních vy-
stoupení. „Jsem rád, že mě 

v tom obec podporuje,“ říká 
Petr s tím, že na městysu leží 
většina fi nančních nákladů, 
naštěstí vypomáhají i další 
partneři. Kdysi hudební pro-
gram organizoval Petr spolu 

s otcem, nyní má po svém 
boku právě sestru Ivanu.

Na akci najdeme Stéblo 
z Borotic, kam dochází Petr 
do denního stacionáře, ale 
kromě něj tu bude mít stánek 
příbramská Alka, sedlčanská 
Mela a hospic Křídla. Alka 
bude mimo jiné nabízet kávu 
praženou v chráněné dílně. 
Občerstvení budou prodávat 
místní mladí hasiči. Ke koupi 
bude opravdu domácí limo-
náda včetně sezónního ovo-

ce, palačinky, domácí koláče 
a párky v rohlíku. No, a sa-
mozřejmě nesmí na Chlumci 
chybět pivo, i když bohužel 
nebude místní.

V programu jsou 
známá jména

„Vystoupí písničkářka 

Saša Niklíčková, která stu-

dovala sedlčanské gymnázi-

um a žila ve Vleticích. Hraje 

na akordeon svoje písničky. 

Někomu by to mohlo připomí-

nat Radůzu, ale má svůj oso-

bitý styl. Na svém kontě má 

zajímavá ocenění,“ popisuje 
Petr první účinkující, od kte-
ré má rád písničku Tetování. 
„Je vidět, že to tady má ráda, 

do regionu jezdí poměrně čas-

to,“ dodává.
Další přijde na scénu 

kapela z Českých Budějo-
vic Spolektiv. Také mají au-
torskou tvorbu, která bývá 
na Folkování základem. Mají 
originální hudební nástroje, 
včetně saxofonů a marimby. 
„Je to muzika i k tanci. Fun-

gují od roku 1988, ale měli 

18 let pauzu, než vychovali 

děti a mohli se zase sejít. Teď 

už hrají docela pravidelně,“ 
pokračuje Petr s tím, že sedl-
čanští návštěvníci je mohli 
letos slyšet v muzeu a již 
dříve v KDJS. „Myslím si, že 

těch akcí, kde hrají převzatou 

hudbu, je dost jiných. A tak se 

snažím, aby lidé objevovali 

novou muziku,“ vysvětluje 
svou volbu interpretů.

Po  da l š í  p řes távce 
na ozvučení přijde na další 
hodinu na pódium Pětník, 

což je vokální kapela z Pra-
hy. Zpívají sice převzaté pís-
ně, ale ve vlastním aranžmá. 
Vydali několik CD, stejně 
jako předchozí interpreti.

Ladybirds, tedy Berušky, 
které přijdou na scénu poté, 
jsou dívčí kapelou, která to 
umí podle Petra pěkně roz-
jet. „Jsou z Jablonce nad Ni-

sou a přijedou sem úplně po-

prvé. Hrají spolu už od osmi 

let. Tady budou v rámci svých 

speciálních koncertů, takže 

je bude doprovázet ještě bu-

beník,“ dozvídám se o dal-
ším vystupujícím. Také tato 
mladá děvčata již vydala svá 
CD. Spolupracovala i s Jaro-
slavem Samsonem Lenkem 
na albu Slunečno.

Program bude po páté 
hodině podvečerní uzavírat 
místní kapela První káva, 
ve které hrají vysokochlu-
mečtí Libor Nulíček a Jan 
Kraft a další hudebníci z blíz-
kého okolí.

„Péťa sem na Folkování 

dostává velmi dobré kapely. 

Hned loni po covidu tady byla 

například skupina Epydemye, 

která má na svém kontě hu-

dební cenu Anděl 2015 za al-

bum Kotlina v kategorii Folk 

a country a se kterou jezdí vel-

ký fanklub. Vždycky je tu dost 

fanoušků kapel, které tady 

vystupují. Ale věříme, že i lidé, 

kteří do žádného fanklubu ne-

patří, si užijí příjemné odpoled-

ne s dobrou hudbou. Zároveň 

mohou podpořit neziskové 

organizace,“ říká Ivana. 

Vozík plný folku
Mimo jiné bude během 

dne v prodeji také Petrova 
prvotina Vozík plný folku. 
Petr se sice narodil s dětskou 
mozkovou obrnou, celý ži-
vot tráví na vozíku a sám 

psát nemůže, ale jeho myš-
lenkám pomohla na stránky 
knihy Irena Kulovaná, kapel-
nice folkové skupiny Bylo 
nás 6. A tak si každý, kdo má 
zájem, může přečíst, jak se 
dá i na vozíku procestovat 
třeba i sedmdesátka koncer-
tů či festivalů za rok. S ma-
minkou jezdí Petr po koncer-
tech a festivalech po bližším 
i vzdálenějším okolí. Také 
dovolená je podřízena folku. 
Tráví ji společně tradičně 
na festivalu Prázdniny v Tel-
či, kde zvládnou několik kon-
certů za den.

V knížce najdeme také fot-
ku s Tomášem Klusem. „Byl 

jsem tady na jeho koncertě 

a vyfotili jsme se spolu. Svou 

knihu jsem mu pak věnoval 

a na oplátku jsem dostal tři 

lístky na muzikál Branický 

zázrak, který hrají v divadle 

na Fidlovačce. Jsem moc rád 

a moc se na to těším,“ po-
chvaloval si Petr.

Petr se ale má na co tě-
šit neustále. „Příští rok by se 

v obci měl odehrávat putovní 

festival Toulava fest. Bude to 

o pouti, 1. června. Těším se, 

protože jsem dostal nabíd-

ku od pana starosty, že bych 

mohl pomoci vybírat kapely 

do programu. Moc si vážím 

toho, že mi pan starosta dává 

takovou důvěru,“ svěřuje 
se se svými plány. Těžký 
úkol to ale podle sestry Iva-
ny nebude: „Teď už se nám 

na různé akce hlásí kapely 

i samy. Péťa totiž vybírá ka-

pely i na zahradní slavnost 

do Stébla a mluví do výběru 

i na Petrovu cihelnu.“ Petro-
va cihelna se ve Vysokém 
Chlumci koná vždy na pod-
zim. O tom zase někdy příště.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Petr Cihelka připravil program dalšího ročníku Folkování

Královna pasovala malé čtenáře

Prvňáčci z Petrovic se stali čtenáři.
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VLAŠIM Opět po roce, tento-
krát na vlašimském stadio-
nu Na Lukách, ovládli muži 
SDH Líchovy krajské fi nále 
a stali se mistry Středočes-
kého kraje v hasičském 
sportu. Do Vlašimi odjížděli 
líchovští muži jako vítězové 
okresní soutěže, která se ne-
dávno uskutečnila na fotba-
lovém stadionu v Březnici.

„Krajská soutěž odstar-

tovala během na 100 metrů 

překážek, kde naši muži 

patřili k favoritům,“ připo-
míná starosta SDH Líchovy 
František Čermák. „Papírové 

předpoklady kluci naplnili 

a disciplínu suverénně vyhrá-

li. Nejlepší z nich byli na dru-

hém místě Tomášek a na tře-

tím místě Koňas.“

Druhou disciplínou byla 
štafeta na 4x100 metrů. „Zde 

měli kluci připravena dvě 

kvarteta běžců. První kvarte-

to ve složení Zetek, Soukup, 

Pavlík a Tomášek zaběhlo 

absolutně nejlepší čas a za-

bralo zlaté medaile i za tuto 

disciplínu. Výborně však 

zaběhla i ‚béčková‘ štafe-

ta, která byla těsně druhá 

i v celkovém pořadí. Stříbrné 

medaile převzali Švec, Chu-

dárek, Koňas a Šofka. Po so-

botě tak byli kluci na prvním 

místě a čekalo se na třetí ne-

dělní disciplínu, a to požární 

útok,“ říká Čermák.
Útoky se na krajské sou-

těži běží na jednotnou ma-
šinu na desetilitrové nástři-
kové terče. Po prvním kole 
byli Líchovští na prvním 
místě. Ve druhém kole vítěz-
ný čas neudrželi, ale překo-
nal je jen jeden tým. Druhé 
místo v požárním útoku tak 
znamenalo celkové vítězství 
v soutěži a postup do repub-
likového fi nále. 

„Ve čtvrtek 24. srpna 
tak kluci odjíždějí bojovat 
za Středočeský kraj na 68. 

mistrovství České republiky 
profesionálních a dobro-
volných hasičů v požárním 
sportu do Sokolova,“ dodává 
starosta Čermák.              -red-

S E D L Č A N Y  Ve  m ě s t ě 
a v jeho okolí je silná zá-
kladna příznivců, fandících 
dvěma nejslavnějším čes-
kým fotbalovým týmům, 
Spartě a Slavii. Rok co rok 
se vzájemně hecují, které 
mužstvo je lepší, a tato si-
tuace se téměř se železnou 
pravidelností mění.

Tentokrá t  dokáza la 
v lize zvítězit Sparta, ač-
koliv hodně těsným rozdí-
lem, a tak se příznivci le-
tenských ze Sedlčan sešli 
v úterý 20. června v Nové 
Formance, aby její nedáv-
no získaný titul oslavili. 
Hlavním tahounem akce 
byl pořadatel turnajů 
v mariáši a stolním teni-
se František Pejša, který 
zde navíc slavil svoje os-
mašedesáté narozeniny. 
A jak jinak, než ve spar-
ťanském dresu. „Moje fan-

dění vzniklo na základní 

škole, kdy skoro všichni 

moji spolužáci byli buď 

slávisté, nebo sparťani,“ 
vrátil se skoro o šedesát 
let zpátky František Pej-
ša. „Vzpomínám si, že už 

ve třinácti letech jsem měl 

košili se znakem Sparty, 

kterou nikdo neměl. V této 

sezóně jsem už ale moc 

nevěřil, že Sparta titul zís-

ká, a o to více jsem rád, že 

se tak stalo.“

Velkým sparťanem je 
také Miroslav Jiráček ze 
Sedlčan, který nejenomže 
na fotbaly do Prahy jez-
dí, ale také je majitelem 
spousty cenných relikvií, 
souvisejících s letenským 
klubem. „Sparta je mým 

klubem od doby, kdy mi 

bylo kolem pěti let,“ svěřil 
se Miroslav Jiráček. „Mož-

ná jsem tehdy ani pořádně 

nevěděl, co tento název 

znamená. Dnes mám po-

koj plný věcí, souvisejících 

s fotbalovou Spartou. Když 

tam poprvé přišel můj 

vnouček, divil se, co tam 

všechno mám, a já jsem 

mu řekl, že až tady jed-

nou nebudu, všechno bude 

jeho. V místnosti mám 

dresy se znakem Sparty, 

prostírání, hodiny a spous-

tu dalších věcí. Hned jak 

je dáno do prodeje něco 

nového, tak to musím mít 

jako jeden z prvních.“ 
Mirek také často chodí 
na Spartu na zápasy. Sice 
ne pokaždé, ale pokud se 
hraje české nejslavnější 
derby Sparta–Slavia, tak 
na něm musí být poka-
ždé. Chodí ale většinou 
i na derby s Bohemians 
a nenechává si ujít další 
prestižní zápasy, jako jsou 
duely s ostravským Baní-
kem nebo s Plzní. 

O hudební doprovod 
na oslavě se postaral šesta-
sedmdesátiletý harmoni-

kář Václav Zelenka, který 
začal fandit Spartě také již 
v dětském věku. Zažil tedy 
mnoho slavných generací 
včetně té, kterou repre-
zentovali Andrej Kvašňák, 
mohutný brankář Antonín 
Kramerius, Pavel Dyba, 
Václav Mašek, Bohumil 
Veselý, Josef Jurkanin 
a spousta dalších slavných 
sparťanských fotbalistů.

David Myslikovjan

KRCHLEBY Prezidentské 
kolo České hasičské jedno-
ty (ČHJ) v požárním spor-
tu se konalo 25. června 
v Krchlebech. Zúčastnilo 
se ho také ženské a muž-
ské družstvo dobrovol-
ných hasičů z Křepenic.

V běhu na 100 m ženské 
družstvo obsadilo první 
dvě příčky: 1. místo Jasmí-

na Urbanová a 2. místo 
Viktorie Ženíšková. Muž-
ské družstvo obsadilo též 
první dvě příčky: 1. místo 
Ondřej Tomášek a 2. místo 
Michal Soukup. Králov-
skou disciplínou je požární 
útok, při němž ženy obsa-
dily 2. místo a muži opět 1. 
místo. Ženy i muži z Kře-
penic tak celkově soutěž 

vyhráli a postupují na Mis-
trovství České a Moravské 
hasičské jednoty v Brně 
z prvních míst.

Jde o historická umístě-
ní pro křepenická hasičská 
družstva a zároveň o pre-
miéru pro ženský tým, kte-
rému se podařilo poprvé 
postoupit a vyhrát prezi-
dentské kolo.             -vž-

Líchovští jsou opět mistři

Křepenické hasičky i hasiči 
vyhráli prezidentské kolo

Na snímku jsou obě úspěšná křepenická družstva se svými trenéry.

Příznivci fotbalové Sparty ze Sedlčan slavili 
titul svého týmu v Nové Formance

Sedlčanští příznivci fotbalové Sparty

Sedlčany, Tyršova 138

Po–Pá 800–1700

       So 800–1130

www.asimina.cz

čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, šťávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI
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KOSOVA HORA Organizační 
tým Mastňáci a dobrovol-
né místní spolky SK Koso-
va Hora, SDH, volejbalisté, 
skautský oddíl KOS a klub 
seniorů ve spolupráci 
s Obecním úřadem Kosova 
Hora v sobotu 24. června 
uspořádaly čtvrtý ročník 
extrémního závodu pod 
názvem Mastník Race. Jed-
ná se o běh korytem a oko-
lím potoku Mastníka v are-
álu Parku generála Mareše.

V předvečer konání te-
rénních závodů jsme se 
setkali s jedním z pořadate-
lů Martinem Fialou z Mast-
ňáků, kteří byl hlavními 
tahouny akce, a položili 
mu několik otázek. Martin 
nejdříve ale podotkl, že 
závody by se nedaly pořá-
dat, pokud by ruku k dílu 
nepřiložili rovněž členové 
jmenovaných spolků. Jeho 
snem bylo dát dohromady 
všechny spolky v Kosově 
Hoře a tento sen se stal 
skutečností.

Kdo přišel s nápadem 

pořádat Mastník Race?

Kdysi jsme tady jako 
hasiči pořádali sjíždění 
Mastníku na doma vyro-
bených plavidlech a vzhle-
dem k tomu, že jednu dobu 
skoro žádná voda v potoku 
nebyla, napadlo mě uspo-
řádat běh jeho korytem. 

A protože v Kosově Hoře 
máme krásný park a byla 
by škoda ho nevyužít, roz-
hodli jsme se uspořádat 
pro Kosováky a sportovce 

z blízkého okolí v menším 
měřítku jeden z extrém-
ních běhů, které začaly být 
populární. 

Co všechno závod ob-

náší? 

Jedna jeho třetina se 
běží korytem potoka, zbý-
vající část v areálu parku. 
Využívají se všechny mož-
né stráně a kopce a na trati 
jsou také postaveny pře-
kážky známé z extrémních 
závodů. Zavěšeny jsou láv-
ky přes potok, pneumatiky, 
přes Mastník natahujeme 

lana, závodníci podlézají 
sítě v potoce a letos tady 
máme i dvě skluzavky. 
Závod končí bariérou, 
kterou musí účastníci pře-

konat. Dohromady máme 
osmadvacet překážek, při-
čemž trať má zhruba dva 
tisíce čtyři sta metrů.

Kolik účastníků měly 

předchozí tři ročníky 

vašeho závodu a odkud 

byli?

Loni jsme měli padesát 
sedm závodníků a předlo-
ni jich bylo kolem čtyřice-
ti. Méně jich tenkrát bylo 
z toho důvodu, že se v oko-
lí konalo několik dalších 
sportovních akcí. Letos če-
káme zase vyšší účast zá-

vodníků. Akce je pořádána 
převážně pro místní zájem-
ce, ale samozřejmě jsme 
rádi, když přijíždějí i z dal-
ších míst, například ze 
Sedlčan, Sedlce-Prčice, Ol-
bramovic, Jesenice, a také 
z Prahy. Už jsem tady viděl 
sedm pražských kluků, kte-
ří v sobotu poběží.

Máte závod rozdě-

lený do dvou katego-

rií, nebo běží společně 

muži i ženy?

Všechno je stejné, pou-
ze na některých překáž-
kách to mají ženy upra-
vené. Úlevu mají pouze 
v tom, že například pře-
nášejí menší pytle s obsa-
hem nebo menší kanystry. 
Trasa je ale jinak stejná pro 
muže i pro ženy.

Kolik let musí mít zá-

vodník minimálně a ko-

lik let bylo dosud nejstar-

šímu startujícímu?

Máme to stanovené tak, 
že závodník musí mít nej-
méně patnáct let. Nevím 
přesně, kdo nejstarší zá-
vod absolvoval, ale určitě 
k nejstarším patří Luboš 
Hrma z Lovčic, kterému je 
padesát devět. Mám tako-
vý dojem, že Luboš absol-
voval všechny dosavadní 
ročníky. 

Mastník Race se dá 

označit jako extrémní zá-

vod. Jak jsou na tom jeho 

účastníci s úrazy?

Je tady jedna překážka, 
a to roura, kterou se prolé-
zá, a jak jsou závodníci plní 
adrenalinu, jednou si tam 
jeden ze závodníků odřel 
čelo. Jejich bezpečnost je 
ale samozřejmě na prvním 
místě, a tak u každé z pře-
kážek je přítomen pořada-
tel, který dohlíží na to, co 
se tam děje a je připravený 
podle potřeby zasáhnout. 

Čtvrtého ročníku zá-
vodů Mastník Race se zú-
častnilo padesát sportovců 
a nejstarším z nich byl opět 
Luboš Hrma, odměněný 
zvláštní cenou. Celkově 
obsadil jedenácté místo. 
Z mužů byl první v cíli Jan 
Tatýrek z Kosovy Hory 
a z žen byla nejrychlejší 
Kristýna Jarolímková z Je-
senice. 

Pořadatelé umožnili 
vyzkoušet si zvlášť trasu 
i sedmi dalším účastníkům, 
kteří nesplňovali věkový 
limit patnácti let pro hlavní 
závod. „Svoji malou trasu si 

udělali také naši skauti, kte-

ří tady měli osmdesát dětí. 

Všechny dostaly medaile, 

stejně jako velcí závodníci. 

Odhadem se akce včetně di-

váků zúčastnilo kolem čtyř 

set lidí,“ uzavřel Martin Fiala. 
David Myslikovjan

KOSOBUDY Každoročně se 
u rybníka Divišák v červ-
nu koná klání v chytání 
ryb, jinak tomu nebylo ani 
v sobotu 24. června. Když 
soutěžící rybu chytí, má 
za úkol ji změřit a míry 
zapsat na lístek. Po skon-
čení soutěže se lístky ode-
vzdají a centimetry úlovků 
sečtou. Nejdelší součet 
úlovků určí vítěze.

Prvních letošních rybář-
ských závodů se účastnilo 
24 rybářů, z toho pět soutě-
žících spadalo do kategorie 
dětí. Závody začaly v deset 
hodin dopoledne, nadšení 
rybáři se však scházeli už 
dříve. Před začátkem chytá-

ní poklábosili a mohli pro-
brat případnou taktiku při 
chytání, pokud ji tedy chtě-
li prozrazovat. Po zaplacení 
startovného rybáři dostali 
nejen lístek na zapisování, 
ale také poukázky na pivo, 
kávu a klobásu. Občerstve-
ní bylo rybářům k dispozi-
ci po celou dobu závodů. 
Jelikož byli organizátoři 
pečlivě připraveni a chtěli 
soutěžícím ušetřit kroky 
od jejich prutů, na které se 
každou chvíli mohla něja-
ká ryba chytit, občerstvení 
rozváželi po obvodu rybní-
ka na čtyřkolce.

Ve tři hodiny odpoled-
ne byly závody ofi ciálně 

zakončeny. V kategorii dětí 
patřila bronzová příčka Jo-
sefu Lacinovi, druhé místo 
obsadil Lukáš Smetana a nej-

lepším dětským rybářem se 
s celkovými 114 centimetry 
úlovků stal Martin Hanzlík. 
V kategorii dospělých se 

na třetím místě umístil Kamil 
Šoule, druhou příčku obsa-
dil Jiří Hanzlík a na pomy-
slnou zlatou medaili dosáhl 
s celkovými mírami úlovků 
465 centimetrů Patrik Smrt. 
Na nejlepší tři rybáře čeka-
ly věcné odměny, v dětské 
kategorii byli alespoň sym-
bolicky obdarováni všichni 
mladí rybáři.

Rybářské závody navštívi-
lo i spoustu přihlížejících, ať 
už místních, nebo rodinných 
příslušníků soutěžících. 
Po vyhlášení těch nejlepších 
ještě všichni společně pose-
děli na hrázi u občerstvení 
a užili si zbytek odpoledne.

Barbora Kulandová

Do organizace extrémního závodu Mastník Race se společně 
s Mastňáky zapojilo pět dalších spolků

Rybářské závody na Divišáku vyhrál Patrik 
Smrt se 465 cm úlovků

Společná fotografi e soutěžících a organizátorů kosobudských 
rybářských závodů

Překonávání překážek nebylo jednoduché.
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Kolo jako z pohádky je k vi-
dění před rodinným domem 
na začátku Kojetína. Tech-

nicko-přírodní neobvyklou 
dekoraci vytvořila Jana Kří-
žová.    Sabina Motrincová

Poslední dobou jsme moh-
li sledovat zajímavý střet 
stran ve sněmovně o zdo-
konalení již platného záko-
na o střetu zájmů. 

Je tím myšlen střet 
zájmů související s kon-
krétní osobou, která má 
nějaký svůj osobní zájem, 
třeba maximální zisk pod-
niku (nebo třeba zájem 
o popularitu a oblíbe-
nost). Jestliže však byl ta-
kový člověk zvolen do po-
litické pozice, kde pracuje 
pro stát, musí konat v zá-
jmu státu. Pak ty dva pro-
tichůdné zájmy jdou proti 
sobě, například když ze 
své moci úřední má pří-
ležitost upřednostnit svůj 
podnik ve věci státních 
dotací nebo zakázek. 

Původní znění zákona 
o střetu zájmů se ukázalo 
jako bezzubé, když maji-
tel soukromých subjektů 
(podniků, médií aj.), je 
mohl uložit do takzvané-
ho svěřenského fondu, 
kde měly být v jakési izo-
laci od jeho vlivu. To ale 
mohl snadno obejít, když 
do vedení fondu dal své 
lidi. Je tedy zřejmé, že 
se zákon musí vztahovat 

na skutečného majitele. 
Předkladatelem záko-

na je za Piráty poslanec 
Jakub Michálek a jeho 
sveřepými odpůrci jsou 
poslanci za ANO i SPD. Ná-
hle aktivní poslanec Aleš 
Juchelka (ANO) dojímal 
sněmovnu myšlenkami 
o svobodě, za kterou ro-
diče a prarodiče bojovali. 
Michálek ihned reagoval, 
že si je stoprocentně jist, 
že v žádném případě ne-
bojovali za to, aby si něja-
cí oligarchové mohli s po-
mocí politiky svobodně 
přihrávat ve svém zájmu 
neoprávněné státní dota-
ce, které jim EU zamítla. 
Nebo vlastnit média, kte-
rá otevřeně i podprahově 
zkreslují realitu ve pro-
spěch majitele. 

Ale (původně prý pro-
tikorupční) ANO se bude 
rvát za to, aby zákon ne-
prošel. A nezastírá, že by 
to k jejich smutku vyřadi-
lo majitele ANO z politi-
ky. Takže sněmovna díky 
tvrdým střetům o střet 
zájmů bude za naše pení-
ze opět ochromena. Jsou 
střety a střety…

Vladimír Roškot

G L O S A

Střety a střety

F O T O G L O S A

Bicykl osazený květinami

„Každý máme jiné měřít-

ko času, měřítko doby, a urči-

tě se to liší podle momentální-

ho rozpoložení. Možná podle 

stresu nebo míry radosti, a já 

mám to štěstí, že můžu mlu-

vit o době třiceti let, která je 

svázaná s mým profesním 

životem,“ svěřil se Jaroslav 
Nádvorník a dodal: „Před 

chvilkou jsem tady potkal 

paní, kterou jsem rád viděl, 

a byla to moje první řídící 

učitelka, když jsem nastupo-

val kdysi dávno na základní 

školu ve Vysokém Chlumci. 

Učil jsem tam první rok, moc 

jsem tehdy ještě nevěděl, jak 

se učí a ona mi jednou řekla: 

‚Jaroslave, to vaše učení děti 

náramně baví, ale myslím si, 

že byste občas mohl zvednout 

zadek ze židle.‘ Nevím, jestli 

jsem se proto stal ředitelem, 

asi to bylo spíše souhrou ji-

ných náhod, ale každopádně 

mojí první řídící učitelce děku-

ji za tato slova. Před chvílí jste 

slyšeli hudebníky, kteří v pod-

statě nedávno u nás dělali ab-

solventské práce. Utekly čtyři 

roky, jsou z nich skvělí muzi-

kanti a míří na vysoké školy. 

To je malý příklad plynutí 

času a navazování generace 

na generaci.“ 

Ředitel rovněž připo-
mněl, že oslavy třicátých 
narozenin školy začaly už 
před dvěma měsíci, kdy 
bylo vysazeno dalších de-
set stromů ke dvaceti, které 
škola vysadila před deseti 
lety při oslavách svých dva-
cetin. „Za třicet let vychovala 

naše škola spoustu dětí, vy-

chovala je hlavně společně 

s vámi rodiči, nasměrovala 

je do života, a já doufám, že 

co největšímu počtu z nich je 

nyní dobře. Věřte mi, že jsem 

upřímně hrdý, že mohu být 

ředitelem této školy, že máme 

takové fajn děti a že máme 

tak skvělé učitele,“ uzavřel 
Jaroslav Nádvorník. 

Škola Propojení je třicetiletá 
kráska, zaznělo na Zahradní 
slavnosti na dvoře školy

Později doplnil, že v za-
čátcích měla škola deset 
tříd, v nich dvě stě padesát 
dětí a díky péči města byla 
postavena přístavba, která 
navýšila počet tříd o další 
čtyři. Vzniklo i technické 
zázemí jako je sauna, ateliér 
a dvě nové učebny z grantu 
EU před dvěma lety díky 
učilišti, které škole prodalo 
pozemek. Škola má tedy 

v podstatě vše, co potřebuje. 
Jedinou menší vadou na krá-
se je to, že školní družiny 
nemají svoji vlastní místnost. 
V současné době má škola 
v osmnácti třídách čtyři sta 
šestnáct žáků.

Kuchařka obsahuje 
třicet receptů

Zahradní slavnost byla až 
do nočních hodin naplněna 
hudbou, dobrým jídlem, své 
vstupy měl kejklíř, účastníci 
se měli možnost seznámit 
s akcemi školy a podívat se 
také mohli na historické fo-
tografi e z 1. září roku 1993. 
Zájemci se rovněž dozvěděli 
mnoho zajímavého o Ku-
chařce Propojení, vydané 
k třicetiletému výročí zalo-
žení školy. Kuchařka obsa-
huje, jak jinak, třicet receptů, 
a v úvodu publikace se čte-
nář může dozvědět, že žáci, 
učitelé a paní kuchařky ško-
ly pevně věří, že právě tato 
„jubilejní“ kuchařka udělá 

radost všem milovníkům 
gastronomie. 

Čtenáře čeká třicet fantas-
tických receptů, které zvítě-
zily v anketě Nejoblíbenější 
pokrmy ve škole Propojení. 
Každý recept je tvořen tech-
nologickým postupem, gra-
máží surovin na šest porcí 
a osobitými ilustracemi žáků 
7. a 8. ročníku. Devět polé-
vek, patnáct hlavních pokr-

mů, tři saláty a tři dezerty 
tvoří drobnou kuchařskou 
publikaci, podle které se 
naučí vařit nejen úplný za-
čátečník, ale i letitý gurmán 
v ní najde nové a zajímavé 
inspirace. 

Autorem těchto vět je 
původně kuchař a nyní již 
osmnáct let učitel Jan Liška, 
který nám řekl: „Když jsem 

přišel před rokem na tuto 

školu, chvíli jsem se rozkou-

kával. První, co mě udivilo, 

bylo to, že tady mají skvělou 

kuchyni a že dobře vaří. Jako 

výtvarníkovi, který vytváří 

i různé kalendáře, mi to ne-

dalo a pokusil jsem se udělat 

kuchařku s recepty, kterou 

by ilustrovaly děti. Máme 

tady skvělý tým učitelů, kteří 

kuchařku dokázali grafi cky 

upravit, a hlavně děti úžas-

ně malovaly. Kuchařka už 

je nyní na internetu na strán-

kách naší školy a možná bude 

i v knižní podobě.“ 
David Myslikovjan

Dvůr se zaplnil dřívějšími, současnými i budoucími žáky školy.

Dokončení ze strany 1
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